

朝陽科技大學 094學年度第2學期教學大綱

Introduction to Management of Non-profit Organisation 非營利組織管理導論

當期課號	3469	Course Number	3469
授課教師	曾騰光	Instructor	TSENG,TANG KUANG
中文課名	非營利組織管理導論	Course Name	Introduction to Management of Non-profit Organisation
開課單位	社會工作系(四進)三A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	1.認識非營利組織的範圍、類型及理論基礎。 2.學習非營利組織功能運作及管理之內容及方法。 3.比較分析國內外非營利組織。 4.探討非營利組織各項議題對於社會工作的意涵。	Objectives	1.To recognize the scope, category and theoretical foundation of nonprofit organizations. 2.To learn functional operation and the content & methods of management in nonprofit organizations. 3.To compare and analyze the nonprofit organizations in Taiwan and other countries. 4.To probe into the implications of social work that different issues of nonprofit organizations may cause.
教材	講義,參考書籍,課外讀物 Lecture notes,reference books,outside-readings & video tapes.	Teaching Materials	
成績評量方式	期中考 40%, 期末考 40%, 平時考核 20%	Grading	Mid-term exam. 40%, Final exam. 40%, Quizzes 20%
教師網頁	<a href="http://www.cyut.edu.tw/~swdept/cmain.htm">http://www.cyut.edu.tw/~swdept/cmain.htm</a>		
教學內容	1、認識非營利組織之歷史、性質及理論基礎。 2、瞭解非營利組織在社會發展和社會福利中的角色和重要性。 3、非營利組織案例研究。	Syllabus	1、What's a nonprofit organization ? (History,nature and basic theory) 2、The roles of nonprofit organization in social development and social welfare. 3、Case study of nonprofit organization.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。